
PROTOKÓŁ NR XLII/2009 
z sesji Rady Miejskiej w Nowym Mieście nad Pilicą 

z dnia 30 grudnia 2009 roku 
 
Sesja Rady Miejskiej w Nowym Mieście nad Pilicą odbyła się w dniu 30 
grudnia 2009 roku w sali konferencyjnej Urzędu Miasta i Gminy Nowe Miasto 
nad Pilicą i trwała od godz. 1000 do godz. 1400. 
 
Obradom sesji przewodniczył p. Zbigniew Kacprzyk – Przewodniczący Rady 
Miejskiej w Nowym Mieście nad Pilicą. 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej otwierając sesję stwierdził na podstawie listy 
obecności /załącznik nr 1 do niniejszego protokołu/ prawomocność obrad. Na 
sali obecnych było 15 radnych na ustawowy skład liczbowy 15. 
 
W sesji udział wzięli: 

1. Burmistrz Miasta i Gminy   p. Barbara Gąsiorowska 
2. Skarbnik Miasta i Gminy   p. Ewa Bator 
3. Sekretarz Miasta i Gminy   p. Iwona Kieszek 
4. Komendant Powiatowy Policji  mł inspektor Michał Toporkiewicz 
5. Nadkomisarz Waldemar Kopczyński 
6. Kierownik Posterunku Policji   aspirant Janusz Dobrosz 
7. Radny Powiatu Grójeckiego    p. Krzysztof Fiks 
8. Sołtysi i Przewodniczący Rad Osiedlowych z terenu miasta i gminy Nowe 

Miasto nad Pilicą wg załączonej listy obecności do niniejszego protokołu 
/załącznik nr 2/ 

9. Mieszkańcy miasta i gminy Nowe Miasto nad Pilicą 
 

PKT 1 
Przewodniczący Rady Miejskiej p. Zbigniew Kacprzyk poprosił o zgłoszenie 
kandydata na sekretarza obrad. Radny p. Mirosław Bors zgłosił kandydaturę 
radnego p. Lecha Staniszewskiego, który nie wyraził zgody. W związku z tym 
jeszcze raz radny p. Mirosław Bors zgłosił kandydaturę radnego p. Dariusza 
Dziurowicza. Radny Dariusz Dziurowicz wyraził zgodę. W głosowaniu za – 14 
radnych na stan obecnych 15 jedna osoba nie głosowała sekretarzem obrad 
został radny p. Dariusz Dziurowicz. 
 

PKT 2 
Przewodniczący Rady Miejskiej p. Zbigniew Kacprzyk poinformował, że każdy 
z radnych otrzymał w ustawowym terminie proponowany porządek obrad i 
zapytał czy są wnioski lub uwagi do proponowanego porządku obrad. Radni 
zmian i uwag nie wnieśli. Przewodniczący Rady Miejskiej. p. Zbigniew 
Kacprzyk wnioskował aby do proponowanego porządku obrad wnieść w pkt 7 



podjęcie uchwał dwie zmiany tj. dopisać pkt 7d w brzmieniu „w sprawie 
przyjęcia Rocznego Programu Współpracy Miasta i Gminy Nowe Miasto nad 
Pilicą z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi 
działalność pożytku publicznego na rok 2010 oraz pkt 7e w sprawie zmiany 
uchwały Nr XL/249/2009 Rady Miejskiej w Nowym Mieście nad Pilicą z dnia 
20 listopada 2009 roku w sprawie określenia wymagań, jakie powinien spełnić 
przedsiębiorca ubiegający się o uzyskanie zezwolenia na świadczenie usług w 
zakresie: odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości, 
opróżniania zbiorników bezodpływowych i transportu nieczystości ciekłych. 
Przystąpiono do głosowania nad w/w wnioskami. W głosowaniu za 15, na stan 
obecnych 15 radnych czyli jednogłośnie przyjęto proponowane zmiany. 
Następnie przystąpiono do głosowania nad proponowanym porządkiem obrad. 
W głosowaniu za – 15 na stan obecnych 15 radnych przyjęto proponowany 
porządek obrad w następującym brzmieniu. 

1. Wybór sekretarza obrad. 
2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołów z poprzednich sesji Rady. 
4. Wystąpienia Przewodniczących Stałych Komisji Rady. 
5. Sprawozdanie z działalności Burmistrza Miasta i Gminy za okres 

międzysesyjny. 
6. Informacje Przewodniczącego Rady Miejskiej. 
7. Podjęcie uchwał w sprawie: 
a) zmian w budżecie miasta i gminy na 2009 rok; 
b) procedury uchwalania budżetu oraz rodzaju i szczegółowości materiałów 

informacyjnych towarzyszących projektowi budżetu; 
c) ustalenia wykazu wydatków, które nie wygasają z upływem roku 

budżetowego 2009; 
d) przyjęcia Rocznego Programu Współpracy Miasta i Gminy Nowe Miasto 

nad Pilicą z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami 
prowadzącymi działalność pożytku publicznego na rok 2010; 

e) zmiany uchwały Nr XL/249/2009 Rady Miejskiej w Nowym Mieście nad 
Pilicą z dnia 20 listopada 2009 roku w sprawie określenia wymagań, jakie 
powinien spełnić przedsiębiorca ubiegający się o uzyskanie zezwolenia na 
świadczenie usług w zakresie: odbierania odpadów komunalnych od 
właścicieli nieruchomości, opróżniania zbiorników bezodpływowych i 
transportu nieczystości ciekłych. 

8. Interpelacje i zapytania. 
9. Wolne wnioski. 

 
PKT 3 

Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że będą przyjmowane na sesji 
dwa protokoły w związku z tym, że na sesji w dniu 18 grudnia protokół z sesji z 
dnia 20 listopada nie został przyjęty z uwagi na fakt wniesienia wniosku 



Burmistrza Miasta o nie przyjęcie protokołu w związku z rozbieżnością w jej 
wypowiedzi oraz stylistyką zdań. 
Przewodniczący Rady odczytał pierwotną wersję fragmentu protokółu a 
następnie odczytał sprostowanie Pani Burmistrz do tegoż fragmentu. Następnie 
przystąpiono do głosowania nad przyjęciem sprostowania p. Burmistrz do 
protokołu z dnia 20 listopada 2009 roku. W głosowaniu za 14, przeciw – 0, 
wstrzymało się – 1 sprostowanie zostało przyjęte. Przewodniczący Rady 
zarządził głosowanie nad przyjęciem całości protokołu z sesji z dnia 20 
listopada 2009 roku. W głosowaniu za 15 na stan obecnych 15 radnych protokół 
z w/w sesji został przyjęty. Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że 
protokół z sesji z dnia 18 grudnia wyłożony był do wglądu w biurze Rady i 
zapytał czy są uwagi i zastrzeżenia do protokołu. Uwag i zastrzeżeń nie 
zgłoszono, przystąpiono do głosowania. W głosowaniu za – 15 na stan obecnych 
15 radnych protokół został przyjęty. 
 

PKT 4 
Przewodniczący Komisji Gospodarczo – Budżetowej Rady Miejskiej p. Król 
Ignacy poinformował, że w okresie międzysesyjnym Komisje nie zbierały się z 
uwagi na okres świąteczny. Poinformował, że na godzinę przed sesją Komisje 
zapoznały się z projektami uchwał przygotowanymi na sesję, które 
zaopiniowano pozytywnie.  
 

PKT 5 
Burmistrz Miasta i Gminy p. Barbara Gąsiorowska poinformowała, że okres 
międzysesyjny był okresem bardzo krótkim i w tym czasie odbyła wiele spotkań 
świąteczno – noworocznych. W dniu 22 grudnia odbyło się spotkanie z 
udziałem radnych i nauczycieli odnośnie projektu stadionu. Poinformowała że w 
dniu 30 grudnia odbędzie się odbiór wodociągu Prosna – Żdżarki. Następnie 
przedstawiła informację o inwestycjach na terenie naszej Gminy w 2009 roku na 
które składały się: 

• inwestycje w oświacie 
• gminne inwestycje wodno – kanalizacyjne 
• gminne inwestycje drogowe 
• Powiatowe inwestycje drogowe 
• Wojewódzkie inwestycje drogowe 
• inwestycje związane z funkcjonowaniem Ochotniczych Straży Pożarnych 

w 2009 roku 
• pozostałe gminne inwestycje związane ze sportem i bezpieczeństwem 

mieszkańców 
łączna wartość inwestycji gminnych wyniosła 6 762 522 zł w tym środki 
pozyskane 1 726 500 zł. Poinformowała również o współpracy polsko – 
niemieckiej, gdzie w tym roku była wymiana młodzieży w ramach projektu 



„NEUSTADT in EUROPA”, jubileuszu 50 – lecia pożycia małżeńskiego par z 
terenu naszej gminy oraz o wyróżnieniach dla Gminy Nowe Miasto nad Pilicą 
otrzymanych w 2009 roku tj. wyróżnienie w konkursie „Lider Regionu 2009”, 
III miejsce w ogólnopolskim konkursie „Samorząd Przyjazny 
Przedsiębiorczości, tytuł „Najlepszy Burmistrz” w ogólnopolskim konkursie, 
wyróżnienie w plebiscycie „Kobieta Przedsiębiorcza 2008”. Poinformowała o 
pracach nad planowaną obwodnicą oraz o planowanym przejęciu terenu po 
dawnym lotnisku wojskowym w Nowym Mieście nad Pilicą. 
Burmistrz Miasta i Gminy p. Barbara Gąsiorowska poinformowała, że w 
porozumieniu z Panem Przewodniczącym Rady zaprosiła Komendanta 
Powiatowego Policji na sesję Rady prosząc o wyjaśnienie sytuacji dotyczącej 
współpracy samorządu z Policją. Komendant Powiatowy Policji mł. inspektor p. 
Michał Toporkiewicz ocenił wysoko pracę Posterunku Policji w Nowym 
Mieście nad Pilicą. Nadmienił również ogólnie o sytuacji etatowej i finansowej 
Policji. Jeżeli chodzi o wypowiedź p. Burmistrz na sesji w sprawie zachowania 
się jednego z funkcjonariuszy to powiedział, że nie wynikało to ze złej woli 
funkcjonariusza a tylko ze sposobu bycia. Przeprosił za to zdarzenie i stwierdził, 
że nie ma sytuacji takiej w której nie można sobie wyjaśnić wielu spraw i myśli, 
że w najbliższym czasie spotka się z Panią Burmistrz i Kierownikiem 
Posterunku i wyjaśnią sobie pewne sprawy. Przy okazji złożył wszystkim 
serdeczne życzenia noworoczne, wszelkiej pomyślności i zdrowia. 
Przewodniczący Rady Miejskiej p. Zbigniew Kacprzyk podziękował 
Komendantowi Powiatowemu za przybycie i ocenę pracy naszego Posterunku i 
myśli, że zmieni to opinie krążące po Nowym Mieście na temat pracy i 
współpracy Posterunku w Nowym Mieście. Jeżeli są jakieś animozje to myśli, 
że zostaną wyjaśnione w najbliższym czasie i dojdzie się do wspólnego 
porozumienia i ta współpraca w dalszym ciągu będzie wyglądała dobrze. 
Radny p. Dariusz Dziurowicz zabierając głos stwierdził, że nie pozostaje nic 
innego jak tylko podać sobie ręce. Korzystając z głosu zwrócił się do Pani 
Burmistrz z prośbą o pomoc rodzinie, która ucierpiała w wyniku pożaru 
mieszkania na osiedlu przy ul. Tomaszowskiej. Burmistrz odpowiedziała, że 
taka pomoc zostanie udzielona. Jest już po rozmowach z Kierownikiem MGOPS 
p. Urszulą Gil.  
 

PKT 6 
Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował o swoich spotkaniach w okresie 
międzysesyjnym tj. o spotkaniu z dziećmi w PSP w Żdżarach na jasełkach na 
które również przybył biskup pomocniczy Diecezji Łowickiej bp. Józef 
Zawitkowski oraz aktor Artur Barciś. Dzieci zostały nagrodzone upominkami, 
które aktor im przekazał. Następnie Przewodniczący Rady Miejskiej odczytał 
pisma, które wpłynęły do biura Rady.  
W międzyczasie chęć zabrania głosu zgłosił mieszkaniec Nowego Miasta p. 
Longin Owczarski. Zabierając głos powiedział, że chciałby poruszyć dwie 



sprawy tj. sprawę parkingów tzn. w 2007 roku otrzymał pismo od p. Burmistrz, 
że wydzierżawi mu teren pod budowę parkingów ale do tej pory nie ma 
odpowiedzi, który to ma być teren. Poinformował, że samochody stojące na Pl. 
Armii Krajowej są to też samochody ludzi, którzy dojeżdżają do pracy i już z 
samego rana samochody zostawiają. Następna sprawa to ustawienie znaków. 
Nie można znaków ustawiać sobie bez obowiązującego prawa bo wszystkich 
prawo obowiązuje i trzeba samemu też przestrzegać prawa. On ma dostępnych 
28 miejsc parkingowych i za te miejsca płaci podatek. Następna sprawa to 
sprawa policjantów. Pan Owczarski kontynuując wypowiedź stwierdził, że 
policjant powinien być taki, że kiedy trzeba to powinien upomnieć a kiedy 
trzeba to powinien ukarać. Zaproponował aby Pani Burmistrz powołała Straż 
Miejską i wtedy będą wykonywać polecenia tak jak im się będzie kazało. 
Więcej pytań nie stwierdzono. Przewodniczący Rady raz jeszcze podziękował 
za przybycie Komendantom na sesję, złożył życzenia noworoczne. Burmistrz 
Miasta i Gminy p. Barbara Gąsiorowska złożyła obecnym serdeczne życzenia 
noworoczne. Przewodniczący Rady Miejskiej ogłosił 15 minutową przerwę w 
obradach. 
Po przerwie Przewodniczący Rady wznowił obrady sesji Rady Miejskiej. 

 
PKT 7a 

Przewodniczący Rady Miejskiej odczytał projekt uchwały w sprawie zmian w 
budżecie miasta i gminy na 2009 rok. Pytań nie stwierdzono, przystąpiono do 
głosowania nad w/w projektem uchwały. W głosowaniu za – 12 radnych na stan 
obecnych na sali obrad 12 radnych uchwalono uchwałę Nr XLII/261/2009 w 
przedmiotowej sprawie. Uchwała stanowi załącznik nr 3 do niniejszego 
protokołu. 

PKT 7b 
Przewodniczący Rady Miejskiej odczytał projekt uchwały w sprawie procedury 
uchwalania budżetu oraz rodzaju i szczegółowości materiałów informacyjnych 
towarzyszących projektowi budżetu. Przewodniczący Rady poinformował, że 
przed sesją projekt uchwały był analizowany przez radnych. Pytań nie 
stwierdzono, przystąpiono do głosowania nad w/w projektem uchwały. W 
głosowaniu za 12 na stan obecnych 12 radnych uchwalono uchwałę  
Nr XLII/262/2009 w przedmiotowej sprawie. Uchwała stanowi załącznik nr 4 
do niniejszego protokołu. 
 

PKT 7c 
Przewodniczący Rady Miejskiej odczytał projekt uchwały w sprawie ustalenia 
wykazu wydatków, które nie wygasają z upływem roku budżetowego 2009. 
Poinformował, że Skarbnik Miasta i Gminy przed sesją zapoznała radnych z 
projektem. Zapytał czy są pytania do przedstawionego projektu uchwały. Pytań 
nie stwierdzono, przystąpiono do głosowania nad w/w projektem uchwały. W 
głosowaniu za 12, przeciw – 0, wstrzymało się – 0 uchwalono uchwałę Nr 



XLII/263/2009 w przedmiotowej sprawie. Uchwała stanowi załącznik nr 5 do 
niniejszego protokołu. 

PKT 7d 
Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały w sprawie przyjęcia Rocznego 
Programu Współpracy Miasta i Gminy Nowe Miasto nad Pilicą z organizacjami 
pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku 
publicznego na rok 2010. Pytań nie stwierdzono, przystąpiono do głosowania 
nad w/w projektem uchwały. W głosowaniu za 12 na stan obecnych 12 radnych 
uchwalono uchwałę Nr XLII/264/2009 w przedmiotowej sprawie. Uchwała 
stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu. 

 
PKT 7e 

Przewodniczący Rady Miejskiej odczytał projekt uchwały w sprawie zmiany 
uchwały Nr XL/249/2009 Rady Miejskiej w Nowym Mieście nad Pilicą z dnia 
20 listopada 2009 roku w sprawie określenia wymagań, jakie powinien spełnić 
przedsiębiorca ubiegający się o uzyskanie zezwolenia na świadczenie usług w 
zakresie: odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości, 
opróżniania zbiorników bezodpływowych i transportu nieczystości ciekłych. 
Pytań nie stwierdzono, przystąpiono do głosowania nad w/w projektem 
uchwały. W głosowaniu za – 12 na stan obecnych 12 radnych uchwalono 
uchwałę Nr XLII/265/2009 w przedmiotowej sprawie. Uchwała stanowi 
załącznik nr 7 do niniejszego protokołu. 
 

PKT 8 
Interpelacji i zapytań nie stwierdzono. 
 

PKT 9 
Sołtys wsi Wola Pobiedzińska p. Franciszek Kozera zapytał, czy jest jakaś 
konkretna informacja w sprawie uroczystości w klasztorze, gdzie będzie 
uhonorowany o. Jan. Przewodniczący Rady odpowiedział, że do Urzędu żadna 
informacja nie wpłynęła, natomiast były w tej sprawie ogłoszenia w Kościele i 
jego zdaniem każdy kto ma ochotę powinien wziąć w tej uroczystości udział. 
Radny p. Mirosław Binkiewicz stwierdził, że jego zdaniem należałoby pójść ze 
sztandarem na mszę i godnie reprezentować samorząd. Przewodniczący Rady 
odpowiedział, że pewnie tak się stanie ale szczegóły zostaną omówione w 
późniejszym czasie. 
Radny p. Dariusz Dziurowicz wystosował wniosek aby Urząd Miasta i Gminy 
zwrócił się z prośbą do Dyrektora Poczty Polskiej o dostosowanie godzin pracy 
poczty w Nowym Mieście do potrzeb mieszkańców. Poczta w tej chwili czynna 
jest do godz. 1500, więc większa część mieszkańców ma utrudnioną możliwość 
korzystania z jej usług w związku z tym, że pracują dłużej niż do godz. 1500 . 



Można by poprosić żeby Poczta np. pracowała od godz. 800 do godz. 1600, czy 
od 900 do 1700. 
Przewodnicząca Rady osiedla p. Helena Pardej zwróciła się z wnioskiem do 
Rady aby zajęła się wnioskiem p. Gajewskiego bo jego wniosek jest w pełni 
uzasadniony. 
Mieszkaniec Nowego Miasta p. Marian Dziedzic zwrócił się z trzema sprawami 
a mianowicie: 

• czy będzie powitanie Nowego Roku pod pałacem ? 
• czy był zmieniany Statut Miasta? 
• dlaczego zmieniona jest procedura uchwalania budżetu? 

Przewodniczący Rady Miejskiej zwrócił uwagę że faktycznie nie ma żadnych 
ogłoszeń o powitaniu Nowego Roku w parku i zapytał p. Sekretarz czy jest coś 
planowane. Sekretarz Miasta i Gminy p. Iwona Kieszek odpowiedziała, że jak 
co roku będzie powitanie Nowego roku w Parku i będą porozwieszane 
zaproszenia. Przewodniczący Rady poprosił żeby na przyszłość takimi 
sprawami zająć się wcześniej w związku z tym, że mieszkańcy o niczym nie 
wiedzą. 
Przewodniczący Rady kontynuując dalej odpowiedział, że zmian w Statucie nie 
było. Jeżeli chodzi o uchwałę w sprawie procedury uchwalania budżetu to 
wynika to tylko i wyłącznie ze zmiany ustawy o finansach publicznych. 
Głos zabrał Kierownik Posterunku Policji aspirant Janusz Dobrosz prosząc 
sołtysów i radnych żeby w takim szczególnym okresie jakim jest zima zwrócić 
uwagę na osoby samotne, bezdomne i jeżeli takie osoby w środowisku się 
znajdują prosi o informację, po to by zapobiec, zamarznięciu tych osób, czy 
innych zdarzeń. Dysponuje listą schronisk i jeżeli będzie zachodziła taka 
potrzeba to dołoży wszelkich starań, aby takim osobom pomóc. 
Sołtys wsi Wólka Ligęzowska p. Stefania Wąsik prosiła o wystosowanie prośby 
do Zarządu Powiatu w sprawie posypywania dróg bo od początku zimy nie było 
ani jednej piaskarki. 
Radni Rady Miejskiej wnioskowali o piaskarkę na wszystkie drogi gminne i 
drogi powiatowe.  
Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że p. Grzegorz Dąbrowski 
składa serdeczne podziękowania w imieniu swoim jak i rodziny za udział w 
pogrzebie jego córki. 
Porządek obrad został wyczerpany. Przewodniczący Rady Miejskiej zamknął 
obrady sesji. 
Szczegółowy przebieg obrad zawarty jest na zapisie w dyktafonie, który stanowi 
integralną część protokołu. 
 
Protokołowała       Przewodniczył 
 
Iwona Lepa 
 


